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Spørgsmål nr. 1160 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 10. maj 2010 
fra Dansk Erhverv vedrørende fordeling af kasinolicenser, jf. 
REU alm. del – bilag 524.” 

Svar:

1. Af Dansk Erhvervs henvendelse af 10. maj 2010 til Retsudvalget 

fremgår det bl.a., at Dansk Erhverv finder, at der i forbindelse med en 

eventuel udstedelse af yderligere kasinobevillinger bør tages geografiske 

og forretningsmæssige hensyn, og at udstedelsen bør ske i sammenhæng 

med den igangværende ændring af spillelovgivningen.

2. Justitsministeriet har tidligere ved brev af 7. april 2010 besvaret en 

lignende henvendelse fra Dansk Erhverv, HORESTA og Dansk Kasino-

forening, hvortil Justitsministeriet kan henholde sig.

Justitsministeriet anførte i den forbindelse bl.a. følgende:

”Justitsministeriet har i en årrække modtaget henvendelser fra 
forskellige virksomheder, som har ønsket at opnå spillekasino-
bevilling.

Regeringen har imidlertid i en længere periode fundet det mest 
hensigtsmæssigt at meddele afslag på ansøgninger om nye be-
villinger til kasinodrift.

Dette skyldes bl.a., at regeringen har fundet det nødvendigt at 
behandle spørgsmålet om udstedelse af yderligere kasinobevil-
linger i sammenhæng med regeringens overvejelser om den 
fremtidige regulering på det samlede spilleområde. 

Regeringen, Socialdemokraterne, Dansk Folkeparti, Sociali-
stisk Folkeparti, Det radikale Venstre og Liberal Alliance har 
den 4. februar 2010 offentliggjort en aftale om delvis liberalise-
ring af spillemarkedet. 

Justitsministeriet har efterfølgende besluttet at give mulighed 
for udstedelse af yderligere 1-2 landbaserede spillekasinobevil-
linger og 2 spillekasinobevillinger til danske skibe i rutefart. 
Baggrunden er de ønsker om flere spillekasinobevillinger, der 
som anført er blevet rejst overfor Justitsministeriet. Ministeriet 
har således på den baggrund fundet det rigtigst at give mulig-
hed for udstedelse af bl.a. yderligere 1-2 landbaserede spilleka-
sinobevillinger.
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Som bekendt udløber ansøgningsfristen den 9. april 2010, og 
Justitsministeriet vil derefter behandle de modtagne ansøgnin-
ger, som vil skulle i høring hos den lokale kommune, den sted-
lige politidirektør, Skatteministeriet samt Økonomi- og Er-
hvervsministeriet.

De modtagne høringssvar vil – ligesom synspunkterne i jeres 
brev om bl.a. geografiske hensyn – indgå i den samlede afvej-
ning af, hvorvidt der eventuelt kan meddeles spillekasinobevil-
ling.”

Justitsministeriet kan oplyse, at følgende har søgt om en landbaseret spil-

lekasinobevilling:

 Tivoli A/S (ønsker at etablere kasino i Tivoli i Køben-

havn).

 Langeliniepavillonen ApS (ønsker at etablere kasino i 

Langeliniepavillonen i København).

 Royal Hotel og Casino i samarbejde med ARP Hansen 

Hotel Group A/S (ønsker at etablere kasino på Kalvebod 

Brygge i København). 

 Middelgrundsfortet v/Peter Bech (ønsker at etablere kasi-

no på Middelgrundsfortet ud for København).

 Ejendomsaktieselskabet Bangs Gård (ønsker at etablere 

kasino i Esbjerg).

 Stena Line A/S (ønsker at etablere kasino i Frederiks-

havn).

 Havneinvest Århus ApS (ønsker at etablere kasino i År-

hus).

Følgende har søgt om en spillekasinobevilling til danske skibe i rutefart:

 DFDS A/S (ønsker at etablere kasino på rederiets skibe 

på ruten mellem København og Oslo (Crown of Scandi-

navia og Pearl of Scandinavia)).

 Fjord Line Danmark A/S (ønsker at etablere kasino på re-

deriets skib MS Bergenfjord som sejler mellem Hirtshals, 

Stavanger og Bergen).

Justitsministeriet har – i overensstemmelse med det ovenfor anførte –

sendt de modtagne ansøgninger i høring. Ministeriet har endnu ikke mod-

taget svar fra alle de hørte parter.
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Justitsministeriets pressemeddelelse af 12. februar 2010 vedlægges til 

Retsudvalgets orientering. 


